

# ANALYSIS AND RESEARCH ON THE FACTORS OF TRADE BETWEEN CHINA AND THAILAN

## ABSTRACT

Title: ANALYSIS AND RESEARCH ON THE FACTORS OF TRADE BETWEEN CHINA AND THAILAND

By: LIANG YING

Degree: Master of Business Administration

Major: Business Administration

Advisor:

*QF Wei*

.....  
(Associate Professor Wei Qifeng)

*16.1.6.1.2014*  
.....

The core research of this study is an analysis of the factors affecting the trade between China and Thailand. Research from previous papers has found a variety of factors that affect trade. Most of the papers are studying economic factors, and some have studied non-economic factors. The paper starts with trade agreements, exchange rates, and tax rates to research the economic factors that affect bilateral trade. This study used only one trade agreement, the China-ASEAN Free Trade Area (CAFTA). This study collected data for a total of 24 years from 1992 to 2015 as a reference. All the data collected in the research methods of this paper are considered as raw data. Place them in Microsoft Excel to prepare the data; data processing consists of two data sets: the first is the imported flow, and the second is the outgoing flow. Then the two Excel files are processed in the STATA software; finally, a linear regression model is chosen to analyze the data. Therefore, this study can complete the investigation of what factors import or export has had an impact on the economy.

**Keywords: Trade, Trade agreements, Tax rates, Exchange rates**

## 摘要

题目：中泰贸易影响因素的分析和研究

作者：梁英

学位：工商管理硕士

专业：工商管理

导师：

QF. Wei  
( 指导教师：魏奇峰副教授 )  
16 / 6 / 2018

本研究的核心研究是影响中国和泰国贸易因素的分析。从之前的论文研究发现各种各样的影响贸易的因素。大部分的论文是在研究经济因素，也有的研究非经济性的因素。本篇论文是从贸易协定，汇率，和税率出发，研究影响双边贸易的经济因素。本研究只用到了一个贸易协定，就是中国—东盟自由贸易区（CAFTA）。本研究搜集了从 1992 年到 2015 年总共 24 年的数据作为参考。本论文研究方法中所收集的全部数据都算是原始数据。先把它们放在 Microsoft Excel 准备数据；数据处理包含两个数据集：第一个是进口的流量，第二个是出口的流量。然后把这两个 Excel 的文件进行 STATA 软件里；最后，选择线性回归模型方式分析数据。因此，本研究能完成探究式什么因素进口还是出口对经济产生了影响。

**关键词：** 贸易，贸易协定，税率，汇率